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∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ  

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗΣ  35/2011 

 

ΑΠΟΦΑΣΗ  539/2011  

 
Στην Καλαµάτα σήµερα, την 2α ∆εκεµβρίου 2011, ηµέρα Παρασκευή και ώρα 8:00 µ.µ., στο 
Αµφιθέατρο «Αλέξανδρος Κουµουνδούρος», συνέρχεται στην 35η/2011 συνεδρίαση, το 
∆ηµοτικό Συµβούλιο του ∆ήµου Καλαµάτας, µετά την υπ’ αριθµ. πρωτ. 69773/28-11-2011 
πρόσκληση του κ. Προέδρου, η οποία επιδόθηκε σύµφωνα µε το νόµο.  

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση από τα µέλη του Σώµατος οι κ.κ. : 1) Γουρδέας Ανδρέας, 
Πρόεδρος του Σώµατος, 2) Αδαµόπουλος Ιωάννης, 3) Αθανασόπουλος Κωνσταντίνος,           
4) Αναζίκος Ιωάννης, 5) Ανδρεάκος Κωνσταντίνος (αποχώρηση στην υπ’ αριθµ. 543 απόφαση),  
6) Βασιλόπουλος Αθανάσιος, 7) Βασιλόπουλος Παναγιώτης, 8) Γκλεγκλές Ιωάννης, 9) ∆ιασάκος 
Νικόλαος, 10) Ηλιόπουλος Αθανάσιος, 11) Καµβυσίδης Ιωάννης, 12) Καραγιάννης Ανδρέας,  
13) Καρβέλης Γεώργιος, 14) Κουδούνης Αργύριος, 15) Μανδηλάρης Ιωάννης, 16) Μαρινάκης 
Σαράντος, 17) Μιχαλόπουλος Κωνσταντίνος, 18) Μιχαλόπουλος Σωτήριος, 19) Μπάκας 
Ιωάννης, 20) Μπασακίδης Νικόλαος, 21) Μπεχράκης Σταµάτης, 22) Μπουζιάνης Παύλος,      
23) Μπούρας Ιωάννης (αποχώρηση στην υπ’ αριθµ. 539 απόφαση), 24) Μπούχαλης 
∆ηµήτριος, 25) Μπρεδήµας Θεόδωρος, 26) Μωραγιάννης Κωνσταντίνος, 27) Μωρακέας 
Σπυρίδων, 28) Νιάρχος Αναστάσιος, 29) Νταγιόπουλος Γεώργιος (αποχώρηση στην υπ’ αριθµ. 
535 απόφαση), 30) Ντίντα Παναγιώτα, 31) Οικονοµάκου Μαρία, 32) Πολίτης ∆ηµήτριος,      
33) Πουλόπουλος ∆ηµήτριος, 34) Στασινόπουλος Στυλιανός, 35) Φαββατάς ∆ηµήτριος,        
36) Φωτέας Νικόλαος και 37) Χριστόπουλος Ιωάννης.  

∆εν παραβρίσκονται, αν και κλήθηκαν νόµιµα οι δηµοτικοί σύµβουλοι κ.κ.: 1) ∆ηµόπουλος 
∆ηµήτριος, 2) ∆ικαιουλάκος Βασίλειος, 3) Ριζάς Χρήστος και 4) Στασινάκης ∆ιονύσης.  
 

Στη συνεδρίαση κλήθηκαν και παραβρίσκονται η Πρόεδρος του Συµβουλίου της ∆ηµοτικής 
Κοινότητας Καλαµάτας κα Λιακουνάκου Βενετία και ο Πρόεδρος του Συµβουλίου της ∆ηµοτικής 
Κοινότητας Βέργας κ. Χειλάς Γεώργιος επειδή στην ηµερήσια διάταξη υπάρχουν θέµατα που 
αφορούν στις εν λόγω Κοινότητες. 

 

Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόµιµη απαρτία, ο Πρόεδρος του Σώµατος κηρύσσει την έναρξη της  
συνεδρίασης, παρουσία του  ∆ηµάρχου  Καλαµάτας  κ. Παναγιώτη  Ε. Νίκα. 
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…………..………………………………………………………………………………………………… 

Στη συνέχεια εισάγεται από τον κ. Πρόεδρο για συζήτηση το 7ο θέµα της ηµερήσιας διάταξης 
µε τίτλο : 

Έγκριση της µελέτης του έργου: «Βιοκλιµατική Ανάπλαση τµήµατος του κέντρου 
του ∆ήµου Καλαµάτας» και υποβολή πρότασης στο πλαίσιο του Άξονα 

Προτεραιότητας 1, του Ε.Π. «ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ ΚΑΙ ΑΕΙΦΟΡΟΣ ΑΝΑΠΤΥΞΗ» . 
 
Σχετικά µε την έγκριση της µελέτης του έργου: «Βιοκλιµατική Ανάπλαση τµήµατος του 
κέντρου του ∆ήµου Καλαµάτας» και υποβολή πρότασης στο πλαίσιο του Άξονα 
Προτεραιότητας 1, του Ε.Π. «ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ ΚΑΙ ΑΕΙΦΟΡΟΣ ΑΝΑΠΤΥΞΗ»,  

• το Συµβούλιο της ∆ηµοτικής Κοινότητας Καλαµάτας µε την υπ’ αριθµ. 59/2011 
απόφασή του οµόφωνα συναινεί και 

• η Επιτροπή Ποιότητας Ζωής του ∆ήµου µε την υπ’ αριθµ. 76/2011 απόφασή της 
εισηγείται σχετικά στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο. 

 
 
Εισηγούµενος το θέµα ο Αντιδήµαρχος κ. Καραγιάννης, αναφέρεται σε στοιχεία της τεχνικής 
έκθεσης της εν λόγω µελέτης, η οποία τεχνική έκθεση έχει ως εξής: 
 

 
ΤΕΧΝΙΚΗ ΠΕΡΙΓΡΑΦΗ ΤΟΥ ΕΡΓΟΥ 

 

1. Εισαγωγή 

Η παρούσα µελέτη αφορά την υποβολή του Φακέλου Βιοκλιµατικών Στοιχείων Πράξης για 
την ένταξη τµήµατος του Κέντρου της πόλης της Καλαµάτας στο οικείο πρόγραµµα του 
οποίου ενδιάµεσος Φορέας ∆ιαχείρισης είναι το ΚΕΝΤΡΟ ΑΝΑΝΕΩΣΙΜΩΝ ΠΗΓΩΝ ΚΑΙ 
ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΗΣΗΣ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ µε συντετµηµένο τίτλο «ΚΑΠΕ». 

 

2. Η περιοχή 

Η περιοχή που επιλέχθηκε είναι η περικλειόµενη από τις οδούς Φαρών, Λακωνικής, 
Αριστοδήµου, Βαλτετσίου και Μαυροµιχάλη. 

Οι λόγοι της συγκεκριµένης επιλογής έχουν ως εξής: 

• Η περιοχή να έχει «βάθος» και να µην είναι γραµµική ώστε να αποτελεί ένα τµήµα 
που να µπορεί να αυτονοµηθεί κλιµατικά. 

• Η περιοχή να έχει, από απόψεως χρήσεως γης και από απόψεως γενικής 
λειτουργίας, οµοιογένεια ώστε οµοιογενώς και η βιοκλιµατική ανάπτυξη (Β.Α.). 

• Η περιοχή είναι κατ’ εξοχήν περιοχή κατοικίας µε αποτέλεσµα να είναι σε µέγιστο 
βαθµό εκµεταλλεύσιµα τα οφέλη που θα προκύψουν από αυτή την ανάπλαση. 

• Αυτή η οµοιογένεια να ενυπάρχει και στις γειτονικές της περιοχές, ώστε η καλή 
απόδοση της Β.Α., βασισµένη στα αυτά δεδοµένα, να µπορεί να επεκταθεί εύκολα 
και επιτυχώς.  ∆ηλαδή η συγκεκριµένη περιοχή να µπορεί να αποτελέσει ένα 
«πυρήνα» πρόσφορο για επέκταση. 

• Να βρίσκεται στο κέντρο της πόλης, ώστε η επιτυχής βελτίωσή της να προσθέσει 
πλεονεκτήµατα και να βοηθήσει στην επανακατοίκηση. 
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• Λόγω των αρκετών νεοκλασικών κατοικιών, των στενών δρόµων των αρκετών 
πεζοδροµίων και των δύο πλατειών που υπάρχουν σ’ αυτήν, µπορεί κάλλιστα ν’ 
απευθυνθεί σε κατοίκους που έχουν την κατάλληλη κουλτούρα και θα εκτιµήσουν 
τη βελτίωση του µικροκλίµατός της και το συνακόλουθο νοικοκύρεµα των 
ελεύθερων χώρων. 

• Σχεδόν εφάπτεται του Ιστορικού Κέντρου που µετά την ολοκλήρωση των έργων 
ανάπλασης έχει αποκτήσει σηµαντική δυναµική στην τουριστική και εµπορική 
ανάπτυξη. ΄Αρα θα αποτελέσει µία ακόµη πιο ολοκληρωµένη –λόγω της 
βιοκλιµατικής βελτίωσης- συνέχεια της ανάπτυξης της παλιάς πόλης της 
Καλαµάτας. 

Περιγραφή 

Όπως ήδη αναφέραµε, η περιοχή είναι περιοχή κατοικίας.  Έχει ελάχιστα δηµόσια κτίρια, 
ορισµένα καταστήµατα γύρω από την πλατεία Μαυροµιχάλη και ένα εστιατόριο –από τα 
πιο παλιά και γνωστά- στην πλατεία Μήνη. 

Το πλείστον των κτιρίων κατοικείται, ορισµένα νεοκλασικά κτίρια έχουν άριστα 
ανακαινισθεί, άλλα σχετικώς ικανοποιητικά και ορισµένα παραµένουν εγκαταλελειµµένα, 
ίσως λόγω µεγάλου κόστους ανακαίνισης. 

Τα κτίρια θα µπορούσαν να χωριστούν σε τέσσερις κατηγορίες : 

• Σε µικρές πολυκατοικίες 

• Σε µονοκατοικίες 

• Σε εν λειτουργία νεοκλασικά κτίρια 

• Σε εγκαταλελειµµένα νεοκλασικά κτίρια 

Σε γενική ιδέα έχουν χαµηλό ύψος, συνήθως 2, µερικά 3 και σπανίως 4 ορόφους. 

Μορφολογικά –εκτός από τα νεοκλασικά- υστερούν. 

Οι δρόµοι και οι αρκετοί –κατ’ αναλογία- πεζόδροµοι είναι σε κακή κατάσταση από 
απόψεως τελικής επίστρωσης, είτε από άσφαλτο είτε από µπετόν, είναι 
«χιλιοµπαλωµένοι». 

Τα πεζοδρόµια –τα οποία σε αρκετές περιπτώσεις έχουν πλάτος 0,20 µ.- είναι 
διαστρωµένα µε διάφορα υλικά. Επικρατούν βεβαίως οι τσιµεντόπλακες. 

Στην υπό εξέταση περιοχή υπάρχουν δύο πλατείες : Η πλατεία Μήνη στο νότιο όριο και η 
πλατεία Μαυροµιχάλη στο βορειοδυτικό όριο. 

Η πλατεία Μήνη –µικρής έκτασης- είναι µεν ένας πνεύµονας µε δύο πλατανοειδή και µία 
µουριά, αλλά βασικά είναι χώρος στάθµευσης.  ΄Οσο κι’ αν αυτό φαίνεται παράδοξο, εµείς 
θεωρούµε ότι πρέπει να παραµείνει ως έχει, διότι δεν µπορούµε να απαιτούµε 
επανακατοίκηση σε περιοχές που δεν προσφέρουν στοιχειώδεις σύγχρονες 
εξυπηρετήσεις. 

Η πλατεία είναι διαστρωµένη µε τσιµεντόπλακες, έχει δύο παρτέρια πρασίνου –στα οποία 
είναι φυτεµένα τα δύο πλατανοειδή- και τέσσερις καθιστικούς πάγκους. 

Η πλατεία Μαυροµιχάλη είναι αρκετά µεγάλη, πολύ φυτεµένη µε χαµηλό πράσινο και 
δέντρα, περιλαµβάνει ένα µνηµείο και αρκετά πλατώµατα στρωµένα µε τσιµεντόπλακες. 

Θεωρούµε την ύπαρξη των δύο πλατειών σηµαντικό µειονέκτηµα για την περιοχή 
επέµβασης, ιδιαίτερα λόγω του ότι σ’ όλη την υπόλοιπη περιοχή δεν υπάρχει, ούτε θα 
είναι δυνατόν να υπάρξει, πράσινο, λόγω της στενότητας των δρόµων, των πεζόδροµων 
αλλά και των πεζοδροµίων. 
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3. Πρόταση 

Όπως ήδη έχουµε αναφέρει, κατά τη γνώµη µας η περιοχή έχει πάρα πολλά 
πλεονεκτήµατα και προσφέρεται ιδανικά για την εν λόγω ανάπτυξη.  Ως εκ τούτου η 
πρότασή µας επικεντρώνεται στην εκµετάλλευση και επέκταση αυτών των δεδοµένων, σε 
συνδυασµό µε τις βιοκλιµατικές παρεµβάσεις, ώστε να αποτελέσει ένα πράσινο πυρήνα 
περιοχής κατοικίας.  Πιο συγκεκριµένα : 

• ∆εν θα διαταράξουµε την σηµερινή γενική κατάσταση µιας και έχει αρκετούς 
πεζόδροµους και παράλληλα ικανοποιητικές κυκλοφοριακές δυνατότητες για την 
εξυπηρέτηση των κατοίκων. 

• Με την ευκαιρία της αλλαγής των υλικών εδαφοκάλυψης –από κοινά σε ψυχρά- θα 
αναδείξουµε τις διαφορετικότητες της λειτουργίας των κοινοχρήστων χώρων, όπου 
αυτοκίνητο: ψυχρά άσφαλτος, όπου πεζός: πεζόδροµοι, πεζοδρόµια και πλατείες – 
ψυχροί κυβόλιθοι. 

• Θα αποξηλώσουµε από παντού το µπετόν 

• Θα αντικατασταθούν τα κράσπεδα και θα βαφτούν µε ψυχρό χρώµα, σε απαλό 
γκρι χρωµατισµό.  Η κατόπιν λεπτοµερούς εξέτασης απόφαση για αντικατάσταση 
των κρασπέδων, παρά τη σηµαντική διατάραξη της λειτουργίας της περιοχής, 
οφείλεται αφ’ ενός στο ότι τα υπάρχοντα είναι σε κακή κατάσταση και αφ’ ετέρου 
ότι λόγω της στενότητας των πεζοδροµίων, κατά την αποξήλωσή τους –των 
πεζοδροµίων- θα υποστούν σηµαντική καταστροφή.  

• Στην πλατεία Μαυροµιχάλη προτείνουµε την ουσιαστική αύξηση του χαµηλού 
πρασίνου –από 295 Μ2 σε 465 Μ2- σε βάρος των πλακοστρώσεων, µιάς και η 
πλατεία ποτέ δεν έχει λειτουργήσει ως χώρος συγκεντρώσεων ή περιπάτου.  ΄Εχει 
λειτουργήσει ως καθιστικός χώρος και ως τέτοιος θα βοηθηθεί από την αύξηση του 
πράσινου.  

Θεωρούµε ότι ο αριθµός των υφιστάµενων δένδρων είναι ικανοποιητικός και δεν 
προτείνουµε αύξησή του, λαµβανοµένου υπόψη ότι επιτυγχάνεται πολύ 
ικανοποιητικός σκιασµός που καθιστά περιττή κάθε σκέψη για πρόσθετα µέτρα, 
όπως πέργκολες, στέγαστρα, τέντες κλπ. 

Η πλατεία και τα πεζοδρόµιά της διαστρώνονται µε δύο ειδών κυβόλιθους –
τετράγωνους 10Χ10 και ορθογώνιους 10Χ20- σε σχεδιασµό τέτοιο που να 
αναδεικνύει τη σηµερινή αρκετά πετυχηµένη διαµόρφωση. 

• Στην πλατεία Μήνη, η οποία και µικρή είναι και εντελώς απλή διαµόρφωση έχει, 
δεν προτείνουµε τίποτε άλλο από την φύτευση τεσσάρων µουριών στη βορεινή της 
πλευρά, οι οποίες θα λειτουργήσουν ως σκίαστρα για τα αυτοκίνητα που 
σταθµεύουν εκεί.  Η υπάρχουσα µεγάλη µουριά αποδεικνύει την καταλληλότητα 
του είδους.  Τα δύο πλατανοειδή στα δύο κεντρικά παρτέρια προσφέρουν επαρκή 
σκιά και θεωρούµε ότι τυχόν πέργκολες ή άλλες κατασκευές σκιασµού θα αύξαναν 
το κόστος κατασκευής και συντήρησης χωρίς να συνεισφέρουν ανάλογα στη 
βελτίωση του µικροκλίµατος. 

Η διάστρωση µε κυβόλιθους θα είναι εντελώς απλή µιας και τα δύο κεντρικά 
παρτέρια δεν επιτρέπουν άλλες αισθητικές αναζητήσεις. 

 

4. Περιγραφή εργασιών 

Για την υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων απαιτούνται οι παρακάτω εργασίες : 

4.1. Αποξηλώσεις 
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• Όπου υπάρχουν οιαδήποτε υλικά εδαφοκάλυψης, όπως π.χ. 
τσιµεντόπλακες, βοτσαλωτές πλάκες, σχιστόπλακες, µαρµαροστρώσεις 
κ.α.  Η αποξήλωση θα συµπεριλάβει και την τυχόν υπόβαση στο 
απαραίτητο βάθος, ώστε να είναι δυνατή η εκ νέου προτεινόµενη 
κατασκευή. 

• Όπου υπάρχει µπετόν και σε τέτοιο βάθος ώστε να είναι δυνατή η νέα 
κατασκευή.  Επισηµαίνεται ότι σε άλλα τµήµατα που υπάρχει µπετόν, θα 
κατασκευασθεί νέα εδαφοκάλυψη από κυβόλιθους –όπου θα κυκλοφορούν 
οι πεζοί- ενώ σε άλλα από άσφαλτο –όπου θα κυκλοφορούν τα αυτοκίνητα. 

• Στην πλατεία Μαυροµιχάλη, καθώς και στην πλατεία Μήνη, όπου 
προβλέπεται νέο πράσινο, θα γίνουν αποξηλώσεις σε αρκετό βάθος, µέχρις 
ότου βρεθεί υγιές χώµα και φυσικά θα γίνει συµπλήρωση µε κηπόχωµα. 

• Όπου σήµερα υπάρχει άσφαλτος και προβλέπεται, λόγω πεζόδροµου, η 
κατασκευή κυβολίθων, όπως π.χ. σε ένα τµήµα της οδού Περωτού, θα 
πρέπει να γίνει αποξήλωση σε αρκετό βάθος, ώστε να υπάρχει αρκετό 
ύψος για την κατασκευή της υπόβασης. 

• Όπου υπάρχει άσφαλτος και αυτή θα αντικατασταθεί από ψυχρά άσφαλτο, 
θα γίνει αποξήλωση σε αρκετό βάθος, µέχρις ότου βρεθεί υγιές χώµα.  

4.2. Νέες υποβάσεις 

• Όπου προβλέπονται κυβόλιθοι, θα κατασκευασθεί νέας υπόβασης, ως τα 
σχέδια λεπτοµερειών. 

• Όπου προβλέπεται ψυχρά άσφαλτος, υπάρχουν δύο περιπτώσεις: Η µία 
περίπτωση είναι όταν στην υπάρχουσα κατάσταση υπάρχει µπετόν και η 
άλλη είναι όταν στην υπάρχουσα κατάσταση υπάρχει άσφαλτος.  Και στις 
δύο περιπτώσεις µετά την αποξήλωση θα πρέπει να ακολουθηθεί πλήρης 
διαδικασία κατασκευής νέας υπόβασης. 

4.3. Νέες κατασκευές 

• Οι µονές νέες κατασκευές –εκτός από τις υποβάσεις και τις επιστρώσεις- 
είναι η εκ νέου κατασκευή των κρασπέδων και το µπετόν εγκιβωτισµού των 
νέων χώρων πρασίνου. 

4.4. Επιστρώσεις 

• Όπως έχει ήδη αναφερθεί, θα χρησιµοποιηθούν ψυχροί κυβόλιθοι δύο 
διαστάσεων, οι οποίοι θα διαστρώσουν όλους τους ελεύθερους χώρους 
κυκλοφορίας πεζών, συµπεριλαµβανοµένων των πλατειών και ψυχρή 
άσφαλτος σ’ όλους τους χώρους κυκλοφορίας αυτοκινήτων. 

 

5. Σειρά εργασιών 

Λαµβανοµένου υπόψη ότι η όλη εργασία θα γίνει σε «ζωντανή» και κατοικηµένη περιοχή, 
θα πρέπει να ληφθεί υπόψη η κατά το δυνατόν λιγότερη όχληση των κατοίκων και γι’ αυτό 
προγραµµατίζουµε τα εξής: 

Η όλη κατασκευή θα γίνει σε τρείς φάσεις : 

• Α’ Φάση η πλήρης κατασκευή των πεζοδρόµων 

• Β’ Φάση η κατασκευή των πλατειών και των πεζοδροµίων, τα οποία 
αντιστοιχούν στους δρόµους κυκλοφορίας αυτοκινήτων. 
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• Γ’ και τελευταία Φάση η κατασκευή των δρόµων κυκλοφορίας αυτοκινήτων 
µε προτεραιότητα σ’ αυτούς οι οποίοι έχουν περισσότερη κατασκευαστική 
δουλειά, δηλαδή σ’ αυτούς που η υπάρχουσα κατάσταση έχει µπετόν. 

Η συγκεκριµένη σειρά έχει το πλεονέκτηµα της ελάχιστης δυνατής ενόχλησης, λόγω της 
σταδιακής κατασκευής αλλά και της ελάχιστης καταπόνησης των κατασκευών, λόγω της 
συγκεκριµένης σειράς εργασίας.  Πρώτα οι πεζόδροµοι, ώστε η προσέγγιση µηχανηµάτων 
και φορτηγών να γίνεται από τους υπό αποξήλωση δρόµους κυκλοφορίας, στη συνέχεια 
οι πλατείες, που έτσι κι’ αλλιώς είναι στις παρυφές της περιοχής και τα πεζοδρόµια και 
τέλος οι δρόµοι κυκλοφορίας αυτοκινήτων, που ήδη θα έχουν υποστεί την καταπόνηση 
των προηγούµενων κατασκευών. 

 

6. Συµπεράσµατα 

Θεωρούµε ότι η ανάπλαση θα προσφέρει : 

• Σηµαντικά βελτιωµένο µικροκλίµα στη συγκεκριµένη περιοχή 

• Νοικοκύρεµα της περιοχής µέσω της αλλαγής των υλικών, αλλά και της 
οργάνωσης όλων των χώρων κυκλοφορίας 

• Αύξηση της λειτουργικότητας και της αισθητικής των δύο πλατειών 

• Καλύτερη ποιότητα ζωής των κατοίκων 

• Τη δηµιουργία ενός επιπλέον ευνοϊκού κριτηρίου για την επανακατοίκηση της 
συγκεκριµένης περιοχής του κέντρου 

• Τη δηµιουργία µιας περιοχής πιλότου, που θα αποτελέσει παράδειγµα και για 
άλλες περιοχές της Καλαµάτας µε παρόµοια χαρακτηριστικά – και υπάρχουν 
αρκετές. 

 
   Καλαµάτα 17/11/2011                                                        Ο  ∆/ΝΤΗΣ  Τ.Υ 
        Οι συντάξαντες   
 
   Γεώργιος Σπυρόπουλος                                             Τζαµουράνης Βασίλης 
     Πολιτικός Μηχ/κός                                                        Πολιτικός Μηχ/κός 
  

 
Συνεχίζοντας ο κ. Καραγιάννης, αναφέρει ότι η µελέτη έχει συνολικό προϋπολογισµό 935.000, 
ο οποίος αναλύεται ως εξής: 
 

• Σύνολο εργασιών µε Φ.Π.Α. 861.000,00 € 

• Αµοιβές συµβούλων, για παροχή υπηρεσιών 
υποστήριξης για µελέτες εργασίες και καταγραφές 4%< 
5% συνολικής δαπάνης µε Φ.Π.Α. 

 
 

37.500,00 € 

• Μετρητικός εξοπλισµός. Αγορά εξοπλισµού για την 
µέτρηση και εκτίµηση των κλιµατολογικών παραµέτρων 
2,3%<3% συνολικής δαπάνης µε Φ.Π.Α. 

 
 

21.500,00 € 

• ∆ράσεις διαλογής και ενηµέρωσης. Ενηµέρωση µε 
διάφορα µέσα επικοινωνίας της τοπικής κοινωνίας 
1,6%<3% συνολικής δαπάνης µε Φ.Π.Α. 

 
 

15.000,00 
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Ακολουθεί διαλογική συζήτηση ως εξής: 
 
Κε Πρόεδρε έχουµε αναπτύξει τις απόψεις µας στην αρµοδία Επιτροπή δια του 
δηµοτικού συµβούλου του συναδέλφου µας κ. ∆ικαιουλάκου και ψήφισε 

¨λευκό¨ δια τον λόγο ότι είναι γνωστό ότι παρά το γεγονός ότι η παράταξή µας και από την 
προηγούµενη τετραετία και ιδιαίτερα τώρα έχουµε επιχειρήσει πολλές φορές να κάνουµε 
µαθήµατα στην παράταξή σας για την πρόταση σχετικά µε την βιοκλιµατική αλλαγή και γενικά 
για το όλο θέµα, εντούτοις δεν έχετε αποδειχθεί καλοί µαθητές. Ως εκ τούτου εµείς δεν 
συµφωνούµε µε την εισήγηση. 

 
Η µελέτη έχει γίνει από την υπηρεσία του ∆ήµου;  
 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: Όχι. Θα σας πω εγώ. 
 
Από πού έχει γίνει η µελέτη; Και εάν έχει ολοκληρωθεί και αυτά ή απλώς 
βιαστήκαµε να το βάλουµε στο πρόγραµµα; 

 
Το θέµα 7 λέει ¨Έγκριση της µελέτης του έργου…¨ Εγκρίνουµε τη µελέτη 
σήµερα ή δίνουµε κατευθύνσεις για τους µελετητές; Και εάν την εγκρίνουµε, 

θεωρείτε ότι έχει τελειώσει δηλαδή, ότι πρέπει να πάµε στη γραµµατεία να τη βρούµε, όπως 
γράφετε εδώ πέρα, γιατί έχετε κάνει σηµείωση ότι ¨τα λοιπά στοιχεία του φακέλου της 
µελέτης βρίσκονται στη γραµµατεία του ∆ηµοτικού Συµβουλίου¨ και από κάτω ¨Έγκριση της 
µελέτης του έργου…¨. 

∆εύτερη ερώτηση είναι: Ποιες άλλες περιοχές απορρίψατε για την βιοκλιµατική ανάπλαση; 
∆ηλαδή ποιες άλλες σκεφτήκατε και είπατε ¨αυτές τις απορρίπτουµε¨; Κάνατε κάποια 
συζήτηση µε τους µελετητές; 

Τρίτον. Είχαµε δώσει ένα ποσό στον µελετητή, παροχή για τις µετρήσεις, στον κ. Αλµπάνη απ’ 
ότι θυµάµαι, δεν ξέρω εάν κάνω λάθος στο όνοµα. Και τώρα ξαναβάζετε στον προϋπολογισµό 
ότι ¨συµβατική υποχρέωση του ∆ήµου είναι να πληρώσουµε αµοιβές συµβούλων για παροχές 
υπηρεσιών υποστήριξης για µελέτες – υπηρεσίες και καταγραφές¨. Πάλι καταγραφές; 

 
Η ερώτηση έχει να κάνει µε τον συνολικό προϋπολογισµό. Εγώ κοίταξα τον 
φάκελο και ενώ υπάρχει αναλυτικός προϋπολογισµός για το ποσό των 861.000 

ευρώ, για τα υπόλοιπα ποσά δεν υπάρχει ανάλυση του τι περιλαµβάνουν.  

Μια ακόµα παρατήρηση. Πάλι 15.000 ευρώ για προβολή και ενηµέρωση. Τι θα ενηµερώσουµε 
πλέον, µια περιοχή της Καλαµάτας είναι, τι θα κάνουµε; 

 
Όσον αφορά για τον χώρο που επιλέχθηκε, αν εξετάσαµε άλλες περιοχές. 
Επειδή στο σύνολό της η υπόλοιπη περιοχή του ιστορικού κέντρου µαζί µε το 

τελευταίο έργο το οποίο έχει δηµοπρατηθεί και έχει ξεκινήσει η ανάπλαση είναι ένα κοµµάτι το 
οποίο στέκεται δίπλα του, µία περιοχή υποβαθµισµένη η οποία κατοικείται, έχει µικρά στενά 
πολύ περισσότερα απ’ άλλες περιοχές και έτσι επιλέχθηκε αυτή η περιοχή.  
Να πάω στο σηµαντικότερο κοµµάτι το οποίο αναφέρατε, όσον αφορά τον προϋπολογισµό 
που ήταν 861.000 και προστίθενται οι αµοιβές συµβούλων, µετρητικοί εξοπλισµοί και εάν 
µετρήσαµε ή όχι και οι δράσεις διάδοσης και ενηµέρωσης. Από το Μέτρο το οποίο 
προκηρύσσεται από το ΚΑΠ που έχει σχέση µε το έργο αυτό, αναφέρει σαφέστατα ¨Επιλέξιµες 
κατηγορίες δαπανών¨ είναι ο προϋπολογισµός του έργου ο οποίος αναφέρθηκε όπως είπε και ο 
συνάδελφος ο κ. Γκλεγκλές. Από κει επιπλέον µιλάµε για αµοιβές συµβούλων, επιπλέον µιλάµε 
για µετρητικό εξοπλισµό ο οποίος θα φτάνει µέχρι το 3% και δράσεις διάδοσης και 
ενηµέρωσης που έχουνε σχέση µε τις οποιεσδήποτε διαδικασίες που θα γίνουν (ταµπέλες κλπ). 

ΜΠΡΕ∆ΗΜΑΣ: 

∆ΙΑΣΑΚΟΣ: 

∆ΙΑΣΑΚΟΣ: 

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: 

ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ: 

ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ: 
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Αυτά είναι υποχρεωτικά να µπούνε στον προϋπολογισµό τον προτεινόµενο διότι είναι επί ποινή 
απόρριψης η υποβαλλόµενη πρόταση. ∆ηλαδή σαφέστατα στην προκήρυξη του µέτρου που 
έχει βγει από το ΕΣΠΑ που γίνεται η χρηµατοδότηση και το Ταµείο Συνοχής, αναφέρει στην 
παράγραφο 4.3.1 ¨Επιλέξιµες κατηγορίες δαπανών: Προϋπολογισµός του έργου, 1, 2, 3¨. Εάν 
δεν µπούµε εκεί, δεν έχει πλέον καµία τύχη αξιολόγησης το έργο από τις αρµόδιες υπηρεσίες. 
Όσον αφορά για τον κ. Αλµπάνη, θα απαντήσει ο κ. ∆ήµαρχος. 

 
Εδώ και πολύ καιρό µε την Παναγιώτα την Ντίντα την Αντιδήµαρχο πήγαµε στο 
ΚΑΠΕ και συναντηθήκαµε µε το ∆.Σ. και τον Πρόεδρο τον κ. Σανταµούρη. Και 

ήταν πολύτιµη η βοήθεια σ’ αυτό του Βασίλη του ∆ικαιουλάκου όπου έχω αναφερθεί στην 
συµβολή του για το συγκεκριµένο θέµα στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο. Το ξέραµε ως πρόγραµµα, 
είµαστε από τους πρώτους που πήγαµε, είχαµε ουσιαστικά συµφωνήσει για την περιοχή 23ης 
Μαρτίου – Μαυροµιχάλη – Φαρών, µέχρι τη Νικηταρά κάτω και από κει και πάνω, µία 
ευρύτερη περιοχή. Τώρα µελετήθηκε και θα ενταχθεί περίπου το 1/3 της περιοχής αυτής, να 
ενταχθεί το εύχοµαι, διότι στο µεταξύ µπήκε πολύς κόσµος και σχεδόν όλες οι µεγάλες πόλεις 
έχουν πάρει ένα τέτοιο πρόγραµµα το οποίο είναι ειδικό. Θα εξηγήσω το ¨ειδικό¨.  

Γιατί επιλέγηκε η συγκεκριµένη περιοχή και δεν επιλέγηκε η Ράχη ή ο Άγιος Κωνσταντίνος ή 
περισσότερο η πλατεία; ∆ιότι για τη συγκεκριµένη περιοχή έχοµε µετρήσεις από το 
Πανεπιστήµιο Πατρών ότι το καλοκαίρι έχει συν τέσσερις βαθµούς µέση θερµοκρασία 
µεγαλύτερη από τις γύρω περιοχές. Γι’ αυτό επιλέγηκε η συγκεκριµένη περιοχή και η 
παρέµβαση η οποία θα γίνει, θα γίνει µε συγκεκριµένα υλικά (πράσινο, νερό, πλάκες, 
πετρόπλακες, ψυχρή άσφαλτος) ώστε να κατεβάσοµε τη θερµοκρασία. Είναι µία δύσκολη 
περιοχή, χωρίς δένδρα, µε πολύ άσφαλτο, µε πολλές τσιµεντόπλακες.  

Έγινε µία συζήτηση στο γραφείο του κ. Σανταµούρη ο οποίος είναι ο Πρόεδρος του ΚΑΠΕ, 
θεωρείτε και ¨γκουρού¨ σ’ αυτά τα θέµατα, το ΚΑΠΕ είναι ο επίσηµος σύµβουλος της 
πολιτείας, είναι σαν να λέω ο ΟΑΣΠ για τους σεισµούς.  

Κοιτάξτε, οι µελετητές δεν είναι οι οποιοιδήποτε. ∆εν µπορείς να κάνεις µία προκήρυξη και να 
πεις ελάτε εδώ να κάνετε τη συγκεκριµένη διαδικασία. Είναι δύσκολη η διαδικασία αυτή, 
χρειάζονται µετρήσεις πολλές και διάφορες. Υπάρχει ένας πίνακας µελετητών οι οποίοι 
µελετούν τα βιοκλιµατικά. Στον κ. Αλµπάνη ανατέθηκε για το γεγονός ότι είναι ο µελετητής 
ολόκληρου του ιστορικού κέντρου, των φάσεων του ιστορικού κέντρου. Εποµένως και ότι του 
έχει ζητηθεί από την πόλη αξιόπιστα έχει ενεργήσει.  

Σήµερα προφανώς θα γίνει έγκριση της µελέτης.  

Τα ζητήµατα των πληρωµών. Ακούστε τα Ευρωπαϊκά προγράµµατα έχουν ορισµένες 
απαιτήσεις, δεν κάνει ο ∆ήµος ότι θέλει, θα πάνε στο γενικό λογιστήριο του κράτους, στον 
επίτροπο, ο οποίος θα ελέγξει και θα προσυπογράψει. Να έχετε υπόψη σας και νοµίζω το 
ξέρετε πολύ καλά. Είναι απαιτήσεις του Ευρωπαϊκού προγράµµατος αυτά τα οποία διαβάζετε 
και δεν τα σκεφτήκαµε εµείς και τα βάλαµε έτσι. Εν πάση περιπτώσει συρρικνώθηκε το 
αντικείµενο, η παρέµβαση θα γίνει σε πολύ µικρότερη έκταση, την ακούσατε που σας το είπε ο 
Αντιδήµαρχος, εάν ενταχθεί γιατί δεν είναι και τα πράγµατα βέβαια, θα υπάρξει µία 
αναβάθµιση γενικότερη µιας περιοχής δύσκολης, έχουν κλείσει µαγαζιά, έχουµε διαπιστώσει ότι 
φεύγει ο κόσµος από τα σπίτια, έχουµε πολλά ακατοίκητα σπίτια και θα βοηθήσοµε και η 
ιδιοκτησία να αποκτήσει µεγαλύτερη αξία και κινητικότητα στα µαγαζιά και βεβαίως εκεί 
προγραµµατίζονται να γίνουνε και κάποιες µικρές ξενοδοχειακές µονάδες, ήδη κάποιοι 
συµπολίτες µας ξεκίνησαν σε παραδοσιακά σπίτια τα οποία υπάρχουν, και µε αυτή την 
ενέργεια του 1.000.000 ευρώ περίπου, θα συµβάλοµε στο να αλλάξει η πόλη στο σηµείο 
εκείνο.  

Περί αυτού πρόκειται, το θέµα έχει όπως καταλαβαίνετε πορεία µεγάλη, έχει προκηρύξεις, έχει 
διαγωνισµούς, παρακολουθήσεις και επιτρόπους. Περί της µελέτης οµιλούµε σήµερα και της 
έγκρισής της. 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 
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Συµπληρωµατικά κε ∆ήµαρχε θα ήθελα να σας πω.  
Κύριε ∆ήµαρχε αναφέρθηκα στο όλον θέµα και γενικά στο θέµα ότι στην 

κεντρική πλατεία δεν ελήφθησαν υπ όψιν αυτές για τις εγκαταστάσεις και τον τρόπον µε τον 
οποίον προβλέπουνε για τη βιοκλιµατική ανάπλαση και της κεντρικής. Επιπλέον υπάρχει ένα 
τεράστιο θέµα στην οδό Αθηνών όπως γνωρίζετε σχετικά µε την ρύπανση που έχει 
επισηµανθεί από τους ειδικούς. 

 
Εµείς θα το καταψηφίσουµε, η δική µας θέση είναι ότι αυτές οι µελέτες πρέπει να  
γίνονται από τις υπηρεσίες του ∆ήµου ή από άλλο κρατικό φορέα.  

Και µια επισήµανση, δεν βλέπουµε µέσα να έχουνε παρθεί υπ’ όψιν έργα αντιπληµµυρικά, 
αντισεισµικά κλπ. 

 
Έχουµε ένα πρόβληµα µε όλη αυτή τη διαδικασία. Καταρχήν εγώ είχα µείνει µε 
την εντύπωση ότι δεν υπάρχει µελέτη και ότι ήταν λάθος ¨Έγκριση µελέτης…¨. 

Η τεχνική έκθεση δεν αναφέρει ούτε πόσους βαθµούς θα πέσει η θερµοκρασία, ούτε πια 
θερµοκρασία επικρατούσε, δεν αναφέρει τίποτα. ∆ηλαδή αυτή η τεχνική µελέτη που µας έχετε 
φέρει εδώ πέρα θα µπορούσε να είναι προοίµιο και να ταιριάζει κάλλιστα στην Καρδίτσα, στη 
Λάρισα, στη Πάτρα. ∆ηλαδή εγώ αµφιβάλλω, επιτρέψτε µου αυτό να το πω, αν είναι τέσσερις 
βαθµούς παραπάνω η θερµοκρασία εκεί στα ανήλιαγα στενά, εκεί έχουνε βρει και λειχήνες 
κάτω από τα πεζοδρόµια δεν τα βλέπει ο ήλιος. Αντίθετα έπρεπε να κοιτάµε να βάλουµε υλικά 
να ρουφάνε τον ήλιο. Τι είναι αυτό το πράγµα που πρέπει να κάνετε; Γιατί διαλέξατε αυτήν 
την περιοχή;  

Μένει ένα µυστήριο, δεν υπάρχουν τα κείµενα τα οποία να τεκµηριώνουν ότι εκεί χρειάζεται 
επιπλέον βιοκλιµατική ανάπλαση ρίχνοντας την θερµοκρασία. Εγώ την έχω ζήσει την περιοχή 
και νοµίζω ότι άλλη πρέπει να είναι η κατεύθυνση σ’ αυτή τη περιοχή. Είναι το πιο 
χαρακτηριστικό, το πιο ωραίο κοµµάτι από την πόλη, έχει ένα ειδικό αρχιτεκτονικό τρόπο που 
είναι στηµένη, είναι κοντά τα στενά της, είναι σαν σοκάκια. Εκεί πρέπει οπωσδήποτε να 
φροντίσουµε – θα προσπαθήσω να δώσω µια συζήτηση που έχουµε κάνει και εµείς σαν 
παράταξη – να υπογειοποιήσουµε τα ηλεκτρικά καλώδια γιατί κρέµονται στον πρώτο όροφο 
και δηµιουργούν ένα άθλιο θέαµα πάνω από τα κεφάλια σε στενά δροµάκια. Τα πεζοδρόµια 
είναι 0,20, κρίµα είναι να πάτε να ξηλώσετε τα κράσπεδα και να ξαναβάλετε κράσπεδα 0,20. 
Εκεί όταν πάει να περάσει το αυτοκίνητο, αν πάτε, ο πολίτης δεν ανεβαίνει στο πεζοδρόµιο, 
δεν µπορεί να ανέβει. Πρέπει να ξηλωθούν τα πεζοδρόµια, να φύγουν αυτά τα κράσπεδα, να 
γίνει µία δαπεδόστρωση η οποία να είναι ενιαία, να θυµίζει το σοκάκι, να δώσουµε άλλο τρόπο 
αντίληψης για το πώς βλέπουµε εµείς αυτή την περιοχή. Πραγµατικά είναι ένα από τα ωραία 
κοµµάτια της πόλης, είναι κάτι διαφορετικό, πρέπει να τονίσουµε τα ειδικά του χαρακτηριστικά 
και όχι να τα χαλάσουµε.  

Επίσης δεν απαντήσατε στην ερώτηση: Είχατε και άλλη περιοχή να διαλέξετε; Υπάρχουν και 
άλλες περιοχές µε σοβαρό πρόβληµα κοντά στο κέντρο. ∆εν απαντήσατε σ’ αυτό το ερώτηµα, 
δηλαδή υπάρχουνε, θέλετε να ταιριάξουµε περιοχές και άλλες; ∆ηλαδή είναι και ανιαρό αυτό 
το πράγµα.  

Υπάρχουν και άλλου είδους εφαρµογές για τη βιοκλιµατική ανάπλαση, είναι η προστασία των 
δηµοσίων κτηρίων, βέβαια είναι µία άλλη λογική. Οπωσδήποτε λοιπόν καταλήγουµε στο εξής 
συµπέρασµα ότι εµείς θέλουµε µία βιοκλιµατική ανάπλαση µιας συγκεκριµένης περιοχής για να 
αξιοποιήσουµε το πρόγραµµα αλλά έτσι όπως γίνεται, γίνεται άρπα κόλα. ∆εν επιλέγεται η 
κατάλληλη περιοχή, επιλέγεται µία περιοχή η οποία θα µπορούσε να έχει άλλα χαρακτηριστικά 
και να κάναµε µια συζήτηση, η µελέτη δεν είναι ολοκληρωµένη είναι ένα γκρι µυστήριο που 
καλύπτει όλη αυτήν την ιστορία. Εµείς θα ψηφίσουµε ¨Λευκό¨ και θα βάλουµε στόχο µας να 
παρακολουθήσουµε την εξέλιξη.               
 

ΜΠΡΕ∆ΗΜΑΣ:  

∆ΙΑΣΑΚΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  
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Κύριε Πρόεδρε, εµείς στην Επιτροπή Ποιότητας Ζωής που είχε έρθει το θέµα, 
είχαµε υποστηρίξει ότι είναι λίγο αποσπασµατικό. Φυσικά είναι µία µελέτη η 

οποία θέλουµε να πιστεύουµε ότι στόχο έχει τη βελτιστοποίηση του χώρου εκεί και κάθε 
µελέτη και κάθε έργο που γίνεται είναι προς τη σωστή κατεύθυνση. Αλλά θα θέλαµε και εµείς 
να έχουµε µια πιο ολοκληρωµένη, έτσι, θεώρηση των πραγµάτων. Μάλιστα είχα κάνει και µία 
παρατήρηση στη Επιτροπή Ποιότητας Ζωής επειδή είχε συµπέσει να γίνει η Επιτροπή δύο 
µέρες µετά την επίσχεση στην Μαραθόλακα  και µου φάνηκε λίγο έτσι παράταιρο να µιλάµε για 
περιβάλλον και αειφόρο ανάπτυξη τη στιγµή που στη Μαραθόλακα γίνονται αίσχη πραγµατικά.  

Με επιφύλαξη θα ψηφίσουµε ¨Υπέρ¨ γιατί πραγµατικά πιστεύουµε ότι τέτοια έργα µπορούν, 
έχουν την δυνατότητα να δώσουν κάτι καλό στην πόλη µας. Αλλά µε επιφυλάξεις.      

 
Κύριε Αντιδήµαρχε σας παρακαλώ στην απόφαση να συµπεριληφθεί ¨Να 
εξεταστεί το ενδεχόµενο  διεύρυνσης των κρασπέδων¨.  Το έχω εντοπίσει και 

εγώ, το θυµήθηκα µε την παρέµβαση του κ. Μπεχράκη. Οπωσδήποτε θεωρούµε ότι θα 
υπάρχουν αγωγοί για να µην έχουµε σκαψίµατα στην υπογειοποίηση των καλωδίων της ∆ΕΗ. 
Αυτό το θεωρώ εκ των ουκ άνευ, παρακαλώ σηµειώστε το να υπάρχει µία τέτοια πρόβλεψη. 
Αλλά η διεύρυνση των κρασπέδων είναι κάτι το ουσιαστικό, δεν το είδα στην µελέτη, να 
εξεταστεί η δυνατότητα διεύρυνσης. Θα χαθούν µερικές θέσεις στάθµευσης, δεν πειράζει, να 
εξεταστεί αυτό. ∆εν λέω να παρθεί ως απόφαση αλλά να εξεταστεί τι µπορούµε να κάνουµε 
και πως µπορούµε. Να το σηµειώσετε.     
 
 
Το ∆ηµοτικό Συµβούλιο µε την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης αφού λαµβάνει υπόψη 
του τα προαναφερόµενα, την υπ’ αριθµ. 59/2011 απόφαση του Συµβουλίου της ∆ηµοτικής 
Κοινότητας Καλαµάτας, την υπ’ αριθµ. 76/2011 απόφαση της Επιτροπής Ποιότητας Ζωής, την  
παρατήρηση του κ. ∆ηµάρχου ότι θα πρέπει να διερευνηθεί η δυνατότητα διεύρυνσης των 
κρασπέδων, καθώς και το αποτέλεσµα της σχετικής ψηφοφορίας σύµφωνα µε το οποίο  

- ΥΠΕΡ τάσσονται οι παρόντες σύµβουλοι της πλειοψηφίας και της δηµοτικής παράταξης 
¨ΠΡΩΤΟΠΟΡΙΑ¨, καθώς και η Πρόεδρος του Συµβουλίου της ∆ηµοτικής Κοινότητας 
Καλαµάτας κα Λιακουνάκου, 

-  ΚΑΤΑ τάσσονται οι παρόντες σύµβουλοι της δηµοτικής παράταξης ¨ΛΑΪΚΗ 
ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΗ ∆ΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ¨ και  

- ΛΕΥΚΗ ψήφο δηλώνουν οι παρόντες σύµβουλοι των  δηµοτικών παρατάξεων ¨ΑΛΛΑΓΗ 
ΓΙΑ ΤΟ ∆ΗΜΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ¨ & ¨∆ΙΚΤΥΟ ΕΝΕΡΓΩΝ ΠΟΛΙΤΩΝ ∆ΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ¨ 

κατά πλειοψηφία, 
  

Α Π Ο Φ Α Σ Ι Ζ Ε Ι 

 
Ι.  Εγκρίνει την µελέτη του έργου µε τίτλο «Βιοκλιµατική Ανάπλαση τµήµατος του 

κέντρου του ∆ήµου Καλαµάτας» και συνολικό προϋπολογισµό 935.000,00 € 
συµπεριλαµβανοµένου του ΦΠΑ, σύµφωνα µε όσα αναφέρονται στην τεχνική 
περιγραφή του έργου, η οποία αναλυτικά καταχωρείται στο ιστορικό της 
απόφασης αυτής. 

 
ΙΙ. Εγκρίνει την υποβολή πρότασης στο πλαίσιο του Άξονα Προτεραιότητας 1, του 

Ε.Π. «ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ ΚΑΙ ΑΕΙΦΟΡΟΣ ΑΝΑΠΤΥΞΗ». 
 
ΙΙΙ. Εξουσιοδοτεί τον κ. ∆ήµαρχο για τις παραπέρα νόµιµες ενέργειες. 
 
 

ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ:  

∆ΗΜΑΡΧΟΣ:  
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Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασµα πρακτικού το οποίο υπογράφεται όπως ακολουθεί : 

ΤΟ ∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ  ΤΑ ΜΕΛΗ 

Γουρδέας Ανδρέας   1. Αδαµόπουλος Ιωάννης 

  2. Αθανασόπουλος Κωνσταντίνος 

  3. Αναζίκος Ιωάννης 

  4. Ανδρεάκος Κωνσταντίνος  

  5. Βασιλόπουλος Αθανάσιος 

  6. Βασιλόπουλος Παναγιώτης 

  7. Γκλεγκλές Ιωάννης 

  8. ∆ιασάκος Νικόλαος 

  9. Ηλιόπουλος Αθανάσιος 

  10. Καµβυσίδης Ιωάννης 

  11. Καραγιάννης Ανδρέας 

  12. Καρβέλης Γεώργιος 

  13. Κουδούνης Αργύριος 

  14. Μανδηλάρης Ιωάννης 

  15. Μαρινάκης Σαράντος 

  16. Μιχαλόπουλος Κωνσταντίνος  

  17. Μιχαλόπουλος Σωτήριος 

  18. Μπάκας Ιωάννης  

  19. Μπασακίδης Νικόλαος 

  20. Μπεχράκης Σταµάτης 

  21. Μπουζιάνης Παύλος  

  22. Μπούχαλης ∆ηµήτριος 

  23. Μπρεδήµας Θεόδωρος 

  24. Μωραγιάννης Κωνσταντίνος 

  25. Μωρακέας Σπυρίδων 

  26. Νιάρχος Αναστάσιος  

  27. Ντίντα Παναγιώτα 

  28. Οικονοµάκου Μαρία 

  29. Πολίτης ∆ηµήτριος 

  30. Πουλόπουλος ∆ηµήτριος  

  31. Στασινόπουλος Στυλιανός 

  32. Φαββατάς ∆ηµήτριος 
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  33. Φωτέας Νικόλαος 

  34. Χριστόπουλος Ιωάννης 
 

  Η ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ  ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ      
∆ΗΜΟΤΙΚΗΣ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ  

        Λιακουνάκου Βενετία  

 
Ακριβές Απόσπασµα 

Καλαµάτα, 9 ∆εκεµβρίου 2011 
Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ 

ΤΟΥ ∆ΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ  
 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΓΟΥΡ∆ΕΑΣ 

                                                                                                         


